
Zápis ze schůze Výboru Asociace strážců přírody ČR ze dne 29. 5. 2025 online 

 

Přítomní: Borek Franěk, Ota Dračka, Antonín Tůma, Radovan Mezera, Veronika Bílá 

Poděkování: 

• Návrh setkání ASP: Poděkování Tondovi za přípravu a organizaci 

• Poděkování Otovi za organizaci Panské skály 

• Poděkování Janě za účetnictví, daně odevzdány, Borek připraví podklady pro rejstříkový soud – 

účetní závěrku  

Revize úkolů: 

• Zjistit, kdo má přístup na e-mail ASP – nesplněno 

• Rozšířit přístup všem členům ASP na google disk – neplněno 

Informace a projednávána témata:  

Otevřený dopis ministrovi ŽP 

• Borek informoval ohledně otevřeného dopisu ředitelů NP ministrovi životního prostředí  - 

Borek zajistí jeho znění, Tonda ho dá na web 

Celostátní setkání členů ASP: 

• Tonda informoval o průběhu organizace celostátního setkání ASP – Tonda pošle odkaz na 

ubytovací zařízení, platba bude od ASP, smlouva bude postavena tak, aby se platilo za reálné 

postele a odebranou stravu 

• K dispozici je dataprojektor a plátno, Tonda zjistí, zda je k dispozici tiskárna, nebo zda ji bude 

nutné přivézt 

• Tonda zaslal program – měl by vystoupit Josef Zollpriester, Michal Skalka za ubytování a stravu 

• Strážci – dostanou úkol natočit malý medailonek na mobil, je možné je pak do budoucna použit 

pro propagační asociační spot 

• Ota Dračka  – bude vytvořen profi dokument o WRD na Panské skále 

• Borek nebo někdo další bude mít zpráva z ERF a IRF 

• Borek navrhl jako další bod programů na setkání např. vázání uzlů nebo monitoring netopýrů 

pomocí detektoru.  

• Do programu určitě uvézt uvézt, že bude volba výboru, aby lidé mohli kandidovat 

WRD: 

• WRD Panská Skála, 2. 8. 2025: očekáváná velmi vysoká mezinárodní účast – Chorvatsko, 

Slovensko – TANAP + Polsko, Slovenská stráž dobrovolná + Maďarsko, Rakousko, Německo, 

záchranná stanice, ČESON, geologové, Justice for Nature a další, o akci bude natočen profi 

dokument 

• WRD Moravský kras - 15.6. společně s dnem otevřených dveří na Býčí skále – informace 

k činnosti stráže přírody a další 

• WRD Beskydy – 16. 8. 2025 – Pulčín hradisko – na stezce k NPR Pulčín hradisko – u Leonkovy 

garáže – činnosti stráže přírody, poznávací hry a soutěže, odlévání stop, exkurze do skal 

s průvodcem 



Evropský kongres v Rumunsku – zúčastní se Jana Javorská a Jiří Lehký 

Setkání ASP Slovensko: zúčastnili se Pavel Nedvěd a Slávka Steinerová;  report: ochrana přírody 

zpolitizovaná, strany jsou znesvářené, postavení dobrovolných strážců stejné i po novele, tedy stejné 

jako profesionálové (Radovan dotaz – ohledně změny pravomoci na Slovenku – dle jedněch jsou stejné, 

dle jiných různé – Borek zjistí u Dana a Roba info a zajistí znění  novely zákona) 

Členská základna ASP: 

• Žádosti o členství – je nutné zrevidovat členskou základnu, žádosti nových členů – přihlášky 

pošle Borek 

• Tonda pošle Borkovi seznam členů s daty 

Různé: 

• Borek informoval o kauze tramping na Kokořínsku 

• Tonda informoval, že někdo má nějaký projekt s Mendelovou univerzitou v Moravském krasu, 

vyplynulo z toho, že by mohli pomoci sáhnout na nějaké fondy, zatím ve hvězdách 

• Z ERF chtěli zaslat vektor loga  ASP ČR a  fotky z činnosti strážců –  Borek osloví jednotlivá 

CHKO 

 

 

Zapsala: Veronika Bílá 

Zasílá se členům Výboru, revizní komisi a na web Asociace. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


